

**Carl Stumpf - From Philosophical Reflection
to Interdisciplinary Scientific Investigation**

**Carl Stumpf - Von der philosophischen Reflexion zur
interdisziplinären wissenschaftlichen Forschung**

Edited by/Herausgegeben von Silvia Bonacchi & Geert-Jan Boudewijse

Carl Stumpf - From Philosophical Reflection to Interdisciplinary Scientific Investigation

**Carl Stumpf - Von der philosophischen Reflexion zur
interdisziplinären wissenschaftlichen Forschung**

Edited by / Herausgegeben von

Silvia Bonacchi & Geert Jan Boudewijse

204 Seiten, € 22,--

ISBN 978 3 901811 57 9

Carl Stumpf (1848-1936) had a pivotal role in the rise of modern psychology in the 20th century. His research led to the development of experimental psychology, phenomenology, Gestalt Theory and philosophy of mind through a mediation between the classical philosophical approach in investigating mind and body in space and time and a new scientific vision that emphasizes the importance of experimental results and phenomenal evidence. We count among his doctoral students many of the outstanding 20th-century psychologists and phenomenologists. This book gives an overview of his life and spells out his thoughts and experiments in some detail through a series of well researched papers from specialists representing a wide range of fields, like philosophy, psychology, mathematics and language studies.

Carl Stumpf (1848-1936) ist eine Schlüsselfigur in der Entstehung der modernen Psychologie des 20. Jahrhunderts. Seine Ideen und Forschungen inspirierten die Entwicklung der experimentellen Psychologie, des phänomenologischen Ansatzes in der Psychologie und der Gestalttheorie. Unter seinen Doktoranden waren viele, die später zu den bedeutendsten Psychologen und Phänomenologen des 20. Jahrhunderts gehörten. Dieses Buch sammelt Studien über sein Leben, sein Werk und sein Wirken als Vermittler und Mittler zwischen klassischem philosophischen Denken und neuer experimenteller psychologischer Forschung von namhaften Spezialistinnen und Spezialisten aus den Bereichen der Philosophie, Psychologie, Mathematik und der Sprachwissenschaften, die neueste Forschungsarbeiten beitrugen.

Krammer Verlag KG

Rosa Luxemburg Gasse 1, 1160 Wien, Austria

Tel: +43 1 985 21 19, Fax: +43 1 985 21 19-15, Mail: verlag@krammerbuch.at